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Vuoden 2025 talousarviota on valmisteltu 100.000 € puunmyynnin 
tuloarviolla. Puukauppojen valmistelu tulee aloittaa hyvissä ajoin, jotta 
mahdolliset talvikohteet saadaan toteutettua talousarviovuoden aikana. 
 
Kunnan omistamien talousmetsien osalta on huomioitavaa, että 
talousmetsiä on hyödynnetty suhteellisen laajasti ja hakkuisiin soveltuvat 
kuviot ovat vuosi vuodelta harvemmassa. Asia tulee ottaa huomioon 
tulevien vuosien taloutta suunniteltaessa ja metsäsuunnitelman 
laatimisessa, joka laaditaan vuonna 2025. Taajamametsistä puunmyynnin 
tuloja on haastavampi saada, koska usein taajamametsille on 
talousmetsiin verrattuna suunniteltu muuta käyttöä ja kaavoitus asettaa 
rajoittavia tekijöitä metsien hyödyntämiseen. 
 
Vuoden 2025 alustava puunmyyntisuunnitelma koostuu kolmesta kuviosta 
Vähikkälässä ja neljästä kuviosta Rautjärven Asemanseudulla. 
Asemanseudulla hakkuut kohdistuvat suojellun Livastimäen lähialueille, 
jossa on havaittu merkittäviä kirjanpainajatuhoja. Alueella sijaitsee 
frisbeegolfrata, joka on otettava huomioon hakkuiden toteuttamisessa. 
Frisbeegolfradan alueelle on suunniteltu joko poimintaluonteisia hakkuita 
tai pienaukkohakkuita, jossa männyt ja koivut jätetään pystyyn ja kuuset 
hakataan pois. Lisäkuluja tällä alueella muodostaa havujen keräys 
hakkuiden yhteydessä, jotta alueen helppokulkuisuus voidaan turvata. 
Ennen hakkuita täytyy suunnitelmat käydä läpi harrastajien kanssa. 
Hakkuutapojen ja poistettavan puiston epävarman määrän takia 
puumääräarvio on suuntaa antava. Tarkemmin hakkuukuviot on esitelty 
liitteen kartoissa.  
 
Lisäksi elinympäristöpalvelut ovat suunnitelleet hakkuita Simpeleen 
keskustaajama-alueen metsiin. Suunnittelu on vielä kesken, mutta 
Simpeleen alueella on puistometsä- ja tonttialueita, jotka ovat osittain 
kasvaneet lähes umpeen ja vaativat harvennusta. Alueet sisältävät lähinnä 
energiapuuta. Vaikka energiapuusta saatava korvaus on tällä hetkellä 
hyvä, korjaamisesta muodostuvien kulujen takia ei niistä voi olettaa 
saatavan merkittävästi tuloja. Toimenpiteiden ansiosta taajama-alueet 
tulevat näyttämään siistimmiltä ja hoidetuimmilta.   

 
Esittelijä Tekninen johtaja Jylhä Juho 

 
Päätösehdotus Elinympäristölautakunta päättää hyväksyä esitetyt hakkuualueet ja -kuviot 

sekä valtuuttaa teknisen johtajan yhdessä Metsänhoitoyhdistyksen kanssa 
pyytämään ostotarjouksia puustosta. Ostotarjouksien hyväksyminen 
tuodaan päätettäväksi lautakunnalle seuraaviin kokouksiin.   
 
Lautakunta merkitsee keskustaajama-alueelle suunnitellut toimenpiteet 
tiedokseen. Keskusta-alueiden osalta suunnitelmia esitellään 
lautakunnalle, kun ne tarkentuvat. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
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Metsänhoitoyhdistys Etelä-Karjala on pyytänyt Rautjärven kunnan 
toimeksiannosta puunostotarjouksia leimikosta TM-340-602-24-2969246 
pystykauppana. 
 
Tarjouspyyntö lähetettiin 9.1.2025 seuraaville puunostajille: 

• Stora Enso Oyj 
• UPM-Kymmene Oyj 
• Metsäliitto Osuuskunta 
• Koskisen Oy 
• Puutavaraliike Huomo Oy 
• Puutavaraliike Toimi Talka Ky 

 
Tarjoukset tuli toimittaa suljetussa kirjekuoressa Rautjärven kuntaan 
24.1.2025 klo 12.00 mennessä. Määräaikaan mennessä tarjouksensa 
jättivät: 

• UPM Kymmene Oyj 
• Metsäliitto Osuuskunta 

 
Tarjoukset avattiin Rautjärven kunnantalolla 28.1.2025.  
 
Tarjouksessa huomioitava seuraavat kauppaehdot: 

1. Leimikko on rahoitettava 80% vuoden 2025 loppuun mennessä. 
2. Tarjousten on oltava voimassa 27.3.2025 saakka. 
3. Leimikon korjuuaika päättyy vuoden 2025 loppuun mennessä. 
4. Kuvioilta 123 ja 127 hakkuutähteiden keräyksestä ja poisviennistä 

myös tarjous. 
5. Hakkuu vaatii lainvoimaisen elinympäristölautakunnan päätöksen, 

kunta pidättää oikeuden hylätä tai hyväksyä tehdyt tarjoukset. 
 

Mikäli tarjouksessa sitoudutaan ostamaan erikoispuutavaralajeja (esim. 
pikkutukki, tyvitukki, pylväs) on näistä puutavaralajeista ilmoitettava myös 
korjuussa toteutuva minimimäärä. 

 
Valituksi tulee Rautjärven kunnalle kokonaistaloudellisesti korkein tarjous. 
Tarjousten vertailussa ei oteta huomioon mahdollisia ”bonuskertymiä”. 
Tarjouksessa tulee käyttää leimausselosteessa ilmoitettuja 
hakkuukertymiä. 

 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Jylhä Juho 
 

Päätösehdotus Elinympäristölautakunta päättää, että puukauppa tehdään tarjousvertailun 
perusteella kokonaistaloudellisesti korkeimman tarjouksen tehneen UPM-
Kymmene Oyj:n kanssa. Elinympäristölautakunta valtuuttaa teknisen 
johtajan allekirjoittamaan kauppakirjan. 
 

Päätös Hyväksyttiin. 



 
 


